



The College of Arts and Sciences is pleased to invite you to participate with a research paper at the 10th Annual International Interdisciplinary Conference of the Gulf Studies Center titled:

Bridging Tradition and Progress: Social Transformation Trends in the GCC States



16 - 17 November 2025



9:00 am - 5:00 pm (Doha Time)



Qatar University, College of Law Building (I09),
Auditorium (B239)





Call for Papers

Bridging Tradition and Progress: Social Transformation Trends in the GCC States

16–17 November 2025

Qatar University, Doha

The Gulf Studies Center at Qatar University is pleased to announce its 10th Annual International Interdisciplinary Conference 2025, dedicated to examining the critical interplay between cultural heritage and modernization in the Gulf region. This distinguished two-day event will bring together a number of leading scholars, academics, researchers, policymakers, and community figures for substantive dialogue and scholarly engagement.

Conference Focus

As GCC states pursue ambitious national transformation agendas, this conference will explore how these states balance modernization with the preservation of identity, heritage, and social cohesion. Themes include identity, education, family, migration, soft power, and more—framed by the region's National Visions.

Key Themes (including but not limited to):

- GCC National Identity in a Changing World
- Gulf Cultural Heritage
- The Role of Family and Marriage Institutions in Social Development
- Education Reform and Youth Identity
- Soft Power and Cultural Diplomacy
- Economic Development and Social Change
- Migration Trends and Diversity in the GCC

Submission Deadlines:

- Abstract [300 and 500 words]: **20 June 2025**
- A short, updated biography (200 words) and personal photo: **20 June 2025**
- Notification of acceptance: **10 July 2025**
- Full paper: **1 October 2025**

Paper Guidelines:

- Full paper: 5000 words, excluding references
- Referencing: APA format

Kindly indicate your area of expertise in the proposed topic, and send the above requirements via the email: GSevents@qu.edu.qa

Conference Details:

- Attendance on the 16th and 17th of November, 2025 at Qatar University.
- Travel and accommodation will be covered for all accepted international participants by the organizing party.

يسر كلية الآداب و العلوم دعوتكم للمشاركة بأوراق بحثية في المؤتمر
الدولي السنوي العاشر المتعدد التخصصات لمركز دراسات الخليج في
جامعة قطر:

التجسير بين التراث و الحداثة:
اتجاهات التحولات الاجتماعية في دول مجلس التعاون الخليجي

16- 17 نوفمبر 2025

9:00 صباحاً – 5:00 مساءً (بتوقيت الدوحة)

جامعة قطر، مبنى كلية القانون (١٠٩)، مدرج (B239)



دعوة لتقديم أوراق بحثية

التجسير بين التراث والحداثة: اتجاهات التحولات الاجتماعية في دول مجلس التعاون الخليجي

16 – 17 نوفمبر 2025

جامعة قطر (الدوحة، قطر)

يسر مركز دراسات الخليج، بكلية الآداب والعلوم في جامعة قطر، الإعلان عن استضافة المؤتمر الدولي السنوي العاشر المتعدد التخصصات تحت عنوان: "التجسير بين التراث والحداثة: اتجاهات التحولات الاجتماعية في دول مجلس التعاون الخليجي"، وذلك بتاريخ 16-17 نوفمبر 2025، حيث سيناقش المؤتمر تجربة دول مجلس التعاون في تحقيق التوازن بين التطور السريع والحفاظ على هويتها الوطنية. سيجمع هذا الحدث نخبة من الخبراء، والأكاديميين، والباحثين، وصناع السياسات، وأفراد المجتمع في حوار معمق حول التحديات والفرص الناشئة خلال هذه المرحلة الديناميكية من التغيير.

محاور المؤتمر:

بينما تمضي دول مجلس التعاون الخليجي في تنفيذ أجندات وطنية لتحولات مستقبلية طموحة، يبحث هذا المؤتمر عن كيفية توازن دول مجلس التعاون الخليجي بين متطلبات الحداثة من جهة، والحفاظ على الهوية، والتراث، والتماسك الاجتماعي من جهة أخرى. وتشمل محاور المؤتمر الهوية، والتعليم، والأسرة، والهجرة، والقوة الناعمة، وغيرها من الموضوعات ذات صلة، وذلك في إطار "الرؤى الوطنية" التي تتبناها دول المنطقة.

الموضوعات الرئيسية للمؤتمر:

- الهوية الوطنية لدول مجلس التعاون في عالم متغير
- التراث الثقافي الخليجي
- دور الأسرة ومؤسسات الزواج والطلاق في تشكيل المجتمعات الخليجية
- الإصلاح في التعليم والهوية لدى الشباب
- القوة الناعمة والدبلوماسية الثقافية
- التنمية الاقتصادية والتحول الاجتماعي
- اتجاهات الهجرة في الخليج في ظل العولمة

تواريخ التقديم:

- تقديم الملخص البحثي من 300 – 500 كلمة: 20 يونيو 2025
- السيرة الذاتية المختصرة (200 كلمة) وصورة شخصية: 20 يونيو 2025
- سوف يتم إرسال إشعار قبول الملخصات: 10 يوليو 2025
- المسودة الأولى للورقة البحثية: 1 أكتوبر 2025

تقديم مسودة البحث:

- الورقة البحثية كاملة (5000 كلمة باستثناء المراجع)
- نمط المراجع: APA

عند التقديم، يُرجى تحديد المجال البحثي الذي يتوافق مع موضوع الورقة وإرسال جميع المتطلبات على البريد الإلكتروني التالي: GSEvents@qu.edu.qa

حضور المؤتمر:

سيُعقد المؤتمر حضورياً على مدار يومين بتاريخ 16 و 17 نوفمبر 2025، ويُتوقع من جميع المشاركين حضور الجلسات كاملة في جامعة قطر.

بالنسبة للمتحدثين المقيمين خارج قطر، سيتكفل المنظمون بتغطية نفقات السفر والإقامة.